
        
 
 

REFERAT 
Skolebestyrelsen 
 
Tirsdag d. 26. maj 2020 
Kl. 19.00 – 20.00  
Virtuelt  
 

Mødedeltagere: 
Lars Ø. Katborg  
Tina Juul 
(Kim Bryhl) /Afbud 
(Helle Jørgensen) /Afbud 
Maria Renner Nehrkorn 
Janie Struck Iversen 
Malene Freund 
Anette Staub/AS 
Anna-Pia Højlund  
Søren Flebbe  
Helle J Lindahl Jensen/HL 
Lisa Thulesen Fjeldsted /Afbud 
Elevrådets repræsentanter /Frederikke (Afbud) og Rune 

Andre inviterede: 
 
 
 

Dagsorden & referat 
 
Punkt Tid Indhold Form Referat 
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Godkendelse af referat og 
dagsorden 
 

A  
Godkendt 

 
51 
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Siden sidst – Nyt fra herunder 
håndtering af genåbning af 
skolen 
 
● Ledelse 
● Personale 

O Ledelse: 
Vi har fået alle vores elever tilbage siden sidst, og det samme med vores personale.  Grundet 
afstandskrav ser vi kun hinanden sporadisk, men dejligt de er her. Vi følger udviklingen og justerer 
løbende. Mødeafvikling foregår stadig kun i egne teams, og børn går stadig ind på skolen af bestemte 
indgange. Der har været store grupper ude ved bussen, som vi har samlet op på i dag, ligesom vi 
også har samlet op på fortsat at overholde morgenrutine med håndvask og at gå ind i klasserne fra 
starten ved ankomst til skolen.   



● Elevrådet 
● Kontaktforældre 
 

Personalet både i skole og SFO har ydet en kæmpe indsats, trods bøvlet opstart, som har krævet 
noget ekstra. Vi trænger snart til at mødes på kryds og tværs, så vi kan snakke om skoleårets  
planlægning, hvilket vi er ved at finde ud af. Planlægningen går godt og vi regner med at kunne 
sende skoleskema ud i denne uge til gennemsyn og ændringsforslag. I Ledelsen sætter vi stort pris 
på at få hjælp fra Claus, som er tidligere leder på skolen.  
Planlægning af skolefritids året (SFO) er vi også godt i gang med. Der afholdes samtaler med hver 
enkelt og planlægges med en række ugentlige møder i det kommende år. 
Vi arbejder på at få afsluttet vores nationale trivselsmåling og glæder os til at få resultaterne.  
Sygefraværet på hele skolen har været meget lavt de sidste mange måneder.  
Personale: 
Det har været en større omgang for de personaler, der har skiftet matrikler og klasselokaler igen og 
igen. Hvad er nødundervisning? Det kræver noget, men har også givet noget godt, for der er færre 
konflikter og børnene er glade. Hele området omkring Billund-søerne bliver virkelig taget i brug, så 
der er ved at være trængsel ude i det fri. Vi er glade for at der ikke er smitte i Haderslev, for det 
kræver noget med børn, der er glade for at være sammen. Vi mangler det sociale i vores arbejdsmiljø 
og ser frem til hverdagen igen bliver som før.  
Elevrådet: 
Elevrådet ikke så mange kommentarer, for engagementet dalede lige inden nedlukningen, hvor det 
fælles elevråd har været det mest spændende. Som elevråd har vi ikke nået så meget, som vi kunne 
ønske os. Det kræver noget ekstra fokus fremadrettet at få sat rådet endnu mere i spil. Det er dejligt 
at være tilbage i skolen med sine kammerater. Elevrådet efterspørger en opdeling af klasserne ved 
cykelstativerne, som skolen vil lave en løsning for.  
Kontaktforældre:  
Forældrene samstemmer det gode i fraværet af konflikter. Der er generelt en oplevelse af børn, der 
har skuldrene nede med udeundervisning, og børn som er glade for igen at være sammen med hele 
deres klasse. Dog mangler børnene at komme på lejrskole, som de havde glædet sig til, ligesom 
forældrene også efterspørger det gode overblik, mange fik i forbindelse med hjemmeundervisning. 
Mon det er muligt igen at få ugeskemaer ved lærerne? Forældrene oplever stor forskel i hvordan 
nødundervisning praktiseres. Det er der stor forståelse for, men der savnes mere fagligt indhold 
efterhånden som børnenes alder stiger.  
Stor ros til medarbejderne herfra.    

51a  Antimobbestrattegi - 
godkendelse 

 Lidt kommentarer til rækkefølge i opsætning. Tine og Claus har lavet arbejdet, som læses igennem af 
Anette og Lars inden næste møde. Herefter godkender Skolebestyrelsen den endelig.  Tilføj at 
webetik kun er på relevante årgange. SFO skal også tydeligt fremgå i antimobbestrategien.   
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Høring på styrelsesvedtægt – 
frist på svar 12. juni 2020 
Bilag  

O - 
D 

Taget til efterretning 



 
53 

 
10 

 
SFO-status og tiltag 
 

0 - D Der er god stemning i personalegruppen. De mange udeaktiviteter med børnene bidrager til en positiv 
fællesskabsfølelse, hvor de voksne får muligheder for at snakke mere sammen på kryds og tværs end 
inde i det store hus med adspredte lokaler. Det er en positiv erfaring, vi vil bygge videre på 
fremadrettet. 
Konfliktniveauet blandt børn er nærmest ikke-eksisterende. Børnene optages af insekter og natur 
sammen med de voksne, så planlagte aktiviteter udskydes til fordel for de spontane lege.  
Der er bestilt borde/bænkesæt, så der kan spises ude. Og så er der bestilt legeredskaber i form af et 
klatretårn, en superNova og en Starsurfer til legepladsen, som kommer i løbet af sommeren.  
Opstarten efter nedlukningen har været lidt svær med mange spørgsmål og nye situationer, som ikke 
har været så velbeskrevet, som på skoleområdet. Det har været svært at høre om et dårligt rygte, 
for personalerne gør rigtig mange gode ting og børnene er glade for at være i SFO. Som 
skolebestyrelse vil vi prioritere SFO højere fremover.  
Opstart af nye børn er fortsat et issue vi skal være opmærksomme på, samt kaffekopper som har 
været for synlige for tit. SFO-området følges op på næste møde 
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Status på SB-valg – 
opstillingsmøde d. 8. juni 
   

O-D  Mellem 16:30 og 17:30 har man mulighed for at stille op og spørge ind til hvad det kræver for at 
være med i SB. Lars, Helle, Janie og Maria deltager den dag. Deadline for tilmelding til Birgitte. Gerne 
invitere folk til at komme. Kommer der noget på FB vedr. valg? Anette og Lars laver et opslag.   
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Økonomi gennemgang 
Bilag 

O - 
D 

Der er afsat penge til nye skolemøbler i tre klasser, samt fornyelse af møbler i N/T på 200.000 kr, 
ligesom 200.000 kr til fornyelse af legepladsen i den store skolegård. Det er rent overskud, hvor der 
er investeret fra.  
Der oprettes en ekstra specialklasse fra august. Den er ikke med i budgettet for i år, men det har vi 
taget højde for.  
Vi går lidt ned i elevtal, fordi de sender tre 6.klasser afsted, men får to store børnehaveklasser ind.  
Der er lidt økonomi vedr. Corona tilpasning, men alt i alt er vi trygge ved økonomien.  
Skrænten langs hovedgangen inde i skolegården koster et skøn fra et legepladsfirma alene 400.000 
kroner at klargøre inden der kan anlægges mulige legeredskaber, så det er et større udgiftsområde.  
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Møde med Skole og forældre i 
det nye skoleår 

 
D 

 
Lars går på jagt efter en dato sidst i august.  
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Evaluering af dagens møde 
 

D  
Fint møde, hvor alle kommer på.   

57a  Evt.  Mulighed for at evaluere på alle de gode erfaringer vi har gjort os i løbet af året.  
Spændende ting vi skal have fokus på som skolebestyrelse til det kommende skoleår. 

 
 
 



Punkter til kommende møder – nye markeres med FED 
● SFO opfølgning 

 
D Dialog - O Orientering - B Beslutning - H Høring – A Andet 

 


